
Protokół 6P/2021 

z szóstego posiedzenia Zarządu Olsztyńskiego Forum Naukowego 

w kadencji 2019-2022, w Olsztynie w dniu 14 maja 2021 r. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Prezes OFN prof. dr hab. Jan Jankowski, przedstawiając 

następujący porządek: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja Członków Zarządu o aktywności w okresie od ostatniego posiedzenia 

Zarządu. 

3. Przedstawienie Kandydatów do Nagrody Naukowej Marszałka – prof. A. Koncicki 

4. Sprawozdanie finansowe – prof. E. Niedzielski 

5. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania finansowego 

6. Sprawy bieżące 

7. Wolne wnioski 

W posiedzeniu wzięli udział następujący członkowie Zarządu, PT profesorowie: Jan 

Jankowski, Zenon Zduńczyk, Eugeniusz Niedzielski, Andrzej Koncicki, Arkadiusz 

Żukowski i Jerzy Wilde, a także prof. Tomasz Janowski. 

Prof. J. Jankowski przywitał zebranych i poinformował o pracy w okresie od ostatniego 

posiedzenia Zarządu. W sprawie walki z bezdomnością: opracowany program przez Prof. 

T. Krzymowskiego i Prof. E. Łuczak został przesłany do Prezydenta Olsztyna, następnie 

udało się spotkać w tej sprawie. W spotkaniu uczestniczyli: Prof. J. Jankowski, Prof. T. 

Krzymowski, Prof. E. Łuczak i wiceprezydent Olsztyna, Ewa Kaliszuk. Po spotkaniu Pani 

wiceprezydent wystosowała do OFN pismo, w którym poinformowała, że obecnie nie ma 

możliwości wygospodarowania środków na ww. inicjatywę. Pismo zostało umieszczone na 

stronie OFN. W sprawie inicjatywy powołania domu seniora Pani Prof. B. Gawrońska-

Kozak zorganizowała kilka spotkań, na których obecni byli rektorzy UWM. W związku z 

czym Pan Przewodniczący spotkał się z JM Rektorem, który poparł inicjatywę i 

zasugerował, aby było dwóch inwestorów: UWM i PAN Olsztyn. Prof. J. Jankowski 

wskazał dwie lokalizacje, na których można by ten dom zbudować: park w Pozortach i 

stara ferma drobiu na Słonecznym Stoku. Odbyło się także spotkanie z Prof. M. Piskułą, 

który poparł inicjatywę i obiecał spotkać się w tej sprawie z JM Rektorem. Po spotkaniu 

Pani Prof. B. Gawrońska-Kozak została poinformowana, iż obaj potencjalni inwestorzy w 

najbliższych 4 latach nie widzą możliwości sfinansowania tej inicjatywy. Prof. Z. Zduńczyk 

proponuje, aby nie odpuszczać tej inicjatywie, bo choć nie ma środków na realizację, to 



można zatwierdzić lokalizację. Prof. J. Jankowski stwierdził, że alternatywą jest powołanie 

fundacji, ale chciałby, aby obok OFN uczestniczyły w niej i inne podmioty i należy podjąć 

taką inicjatywę. 

Kolejna sprawa to wydanie książki Prof. T Krzymowskiego i Prof. S. Stefańczyk-

Krzymowskiej „Powstanie i działalność Olsztyńskiego Forum Nauki w latach 1990-2020”. 

Książka została przekazana wszystkim zainteresowanym (wg listy sporządzonej przez 

pierwszego Autora) i wszystkim członkom Zarządu OFN, została także umieszczona na 

stronie OFN. 

Prof., J. Jankowski poinformował o nagrodzie naukowej PAN Oddział Olsztyn, 

szczegóły na stronie PAN i prosił zebranych, aby rozpowszechnić tę informację. 

Prof. A. Koncicki poinformował, że na kolejną edycję konkursu o nagrodę Marszałka za 

2020 rok wpłynęło 8 wniosków. Komisja pracowała on-line, wszystkie wnioski bardzo 

dobre w swojej działalności, choć 2 były niekompletne, gdyż nie miały rekomendacji. Mimo 

to wszystkie zostały rozpatrzone, a niektóre nie spełniały wymogu powiązania nauki z 

rozwojem regionu. Rekomendację Komisji uzyskał wniosek zespołowy Prof. H. 

Zielińskiego z PAN w Olsztynie pt.: „Produkty gryczane o potencjalnym znaczeniu w 

zapobieganiu chorobom cywilizacyjnym. Nowa marka Warmii i Mazur” Projekt ten 

doczekał się 15 publikacji z lat 2018-2020, z listy JCR, a łączny IF 49,423 oraz patent. 

Rekomendacje komisji zostały jednomyślnie poparte przez Zarząd OFN. Pozostałym 

uczestnikom komisja proponuje wręczyć dyplom-podziękowanie za uczestnictwo w 

konkursie. Prof. J. Jankowski sugeruje, aby wręczenie nagrody połączyć z inauguracją 

roku akademickiego, a nagrodę zatytułować: nagroda Marszałka i OFN. 

Prof. E. Niedzielski przedstawił sprawozdanie finansowe. W ubiegłym roku OFN 

zapłaciło tylko 1954 zł za 2 faktury (strona internetowa i obsługa finansowo-księgowa). Na 

koncie pozostało 95 000 zł. Po czym podjęto uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2020 rok. 

 W sprawach bieżących Prof. T. Janowski stwierdził, iż działalność OFN w ostatnim 

czasie spychana jest do spraw socjalnych, zamiast zajmować się rozwojem nauki. Opinię 

tę poparł także Prof. Z. Zduńczyk.  

Prof. J. Jankowski przypomniał o konieczności upowszechniania nauki i realizacji 

pomysłu debat. Czy powinniśmy je rozpocząć w trybie on-line, czy może poczekać aż 

wyjaśni się sprawa rozwoju pandemii. Prof. Z. Zduńczyk wspomniał, iż interesująca byłaby 

debata dotycząca nauki w kontekście kryzysu wywołanego pandemią, a Prof. A. Żukowski 

uznał za konieczne poruszenie tematu etosu nauki, który w ostatnich latach jest mocno 



nadwyrężony. Prof. Z. Zduńczyk zaproponował spotkanie merytoryczne w celu 

zaproponowania tematyki debat, przygotowanych przez każdego z nas. 

 

Protokółował: 

prof. dr hab. J. Wilde    Prof. dr hab. J. Jankowski  

Sekretarz OFN     Prezes OFN  


